
Hej,

Inför styrelsemötet på onsdag vill avdelningsrådet för astronomi och rymd framföra några kommentarer
på vissa av ärenden som kommer tas upp.

- Riktlinjer för användning av generativ AI inom forskarutbildningen

Avdelningsrådet anser att det är bra att det tas fram riktlinjer kring användandet av AI. En viss 
problematisering av policyförslaget är dock på sin plats. Vad gäller punkt 3 är det ibland svårt att veta 
vad som skulle räknas som tillåten och ej tillåten användning av AI. Det finns en gråzon vad gäller t ex 
verifikation av text, eller sammanfattning av artiklar och författande av abstrakt. Det är troligt att AI-
verktyg kommer att användas för översättning/framtagning av vissa delar avhandlingen som förväntas 
vara skrivna på svenska, inte minst av de som inte behärskar svenska fullt ut. Det är också oklart om 
det skulle betraktas som forskningsfusk om man inte följer riktlinjerna.

Vi anser att punkt 6 behöver vara tvingande, att det tydligt skall anges om generativ AI har använts vid 
författning av (delar av) en avhandling.

- Institutionens verksamhetsplan 2025

Avdelningsrådet anser att processen för framtagandet av 
verksamhetsplanen har varit extremt kort, och att det skulle vara bra 
att framöver göra en längre beredning där enheter och/eller avdelningar 
ingår. Den befintliga planen innehåller av begriplig anledning många 
referenser till arbetet med KoF, men det leder också till att planen 
blivit något obalanserad. Vissa aktiviteter får stort utrymme, medan 
andra (oftast kärn-)aktiviteter knappt syns. Det skulle vara bra med en 
diskussion om på vilken nivå en framtida verksamhetsplan bör ligga.

För avdelningsrådet,
Eric Stempels.


